
Protokół 3/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Kłodnica w dniu 24.01.2019 r.
w siedzibie Rady Osiedla Kłodnica przy ul.  Kłodnickiej 38a

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1)  Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2)  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak;
3)  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło;
4)  Kierownik Referatu w Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa – Ewa Kania –Akonom;
5)  Członek Zarządu Kędzierzyn-Koźle Terminale – Zbigniew Żuk;
6)  Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Ireneusz Wiśniewski;
8)  Radna Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Ewa Odulińska;
9)  Radna Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Halina Mińczuk;
10)Radny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Michał Nowak;
11) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
12) Przedstawiciel Policji - młodszy aspirant Marek Jakubiec;
13) Koordynator ds. rozwoju rynku Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa – Mariusz Malinowski.

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego w 2019 r.,
stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i remontów na terenie miasta,
w tym osiedla Kłodnica oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez mieszkańców pytania dotyczące funkcjonowania
miasta i osiedla Kłodnica.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku budżetowym gminy, kwota przypadająca w ramach Budżetu
Obywatelskiego została zaplanowana w wysokości  ok. 1. 800 000.00 zł, w tym  dla osiedla Kłodnica  122.063,00 zł.
Zgłaszanie zadań w osiedlu winno się odbyć  w terminie do 31 stycznia 2019 roku pisemnie na adres siedziby
zarządu osiedla bądź przy pomocy platformy internetowej www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl.  Do 15
lutego 2019 roku będzie  przeprowadzona weryfikacja zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Dopuszczone
do głosowania zadania będą przez mieszkańców wybierane w dniu 28 lutego w siedzibie rady osiedla Kłodnica w
godzinach od 16:00 do 20:00 lub elektronicznie od 8 do 31 marca 2019.

Prezydent Miasta przypomniała, iż zgodnie z Regulaminem można gromadzić przydzielane środki. Niewykorzystana
w danym roku kwota z Budżetu Obywatelskiego zasili pulę środków na kolejny rok. Gromadzone każdego roku
pieniądze pozwolą zgłosić do realizacji większe, wieloletnie zadanie.

II. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDL KŁODNICA

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) w II kwartale tego roku  ma być zakończona duża inwestycja bodowy hospicjum zlokalizowanego przy
ul. Szymanowskiego; będzie ono prowadzone przez Caritas (Pani Prezydent pismem do NFZ poprosiła
o zabezpieczenie środków na ten cel);
2) we wrześniu  tego roku planuje się przekazanie  budowanego od podstaw Publicznego Przedszkola nr 17
w osiedlu Kłodnica;
3) jest gotowy projekt techniczny ul. Krzywej;
4) zakończono remonty głównych ciągów drogowych między innymi al. Jana Pawła II. Gmina  rozpocznie remonty
bocznych ulic;

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


5) kontynuowane są prace przy budowie kompleksu basenów „wodne OKKO”; w czerwcu tego roku planuje się
oddać basen otwarty, natomiast  w III i IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;
6) w kwietniu będzie oddane do użytku wyremontowane targowisko przy ul. Damrota;
7) w osiedlu Blachownia na ul. Przyjaźni realizowana jest duża inwestycja; Zarząd Dróg Wojewódzkich w Opolu
skoordynował prace remontowe z  MWiK-em, który po obu stronach drogi buduje kanalizacje burzową i sanitarną;

Prezydent Miasta udzieliła ponadto głosu członkowi Zarządu Kędzierzyn-Koźle Terminale  Zbigniewowi Żukowi,
który poinformował, iż z przyczyn niezależnych od inwestora, wskazana spółka rewitalizująca Port Koźle, od lipca
2018 r., ze względu na brak zgody PKP dotyczącą połączenia kolejowego na terenie inwestycji, zawiesiła dalszą
budowę terminala przy ul. Elewatorowej. Wskazał, iż PKP, które cały czas prowadzą „biznesowy rekonesans”
blokują dalsze prace. Dlatego też, mimo uzyskania w listopadzie 2018 prawomocnej decyzji środowiskowej na
budowę kolejnego terminala wzdłuż ulic Chełmońskiego i Marynarskiej  spółka Kędzierzyn-Koźle Terminale musi
czekać na decyzje PKP.

III. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Prezydent Miasta poinformowała, iż Gmina Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła wspólne działania na rzecz
promowania ogrzewania gazowego. Po analizie możliwości, wytypowano osiedla do których można doprowadzić
sieć gazową. Zainteresowanym, PGNiG bezpłatnie przygotuje projekt podłączenia do sieci . Pomoże również
napisać odpowiedni wniosek o przyłączenie. Pani Prezydent poinformowała o projekcie uchwały, który zakłada, iż
Gmina pokryje w 50% koszt indywidualnego przyłączenia do sieci gazowej, który obecnie wynosi 2222,98 zł.
Uchwała zostanie skierowana pod obrady na sesję Rady Miasta w pierwszym kwartale tego roku. Przedstawiciel
PGNiG wspomniał, iż w maju 2018 ruszył program „Bądź EKO i oszczędzaj” , który zakłada dofinansowanie dla
posiadaczy Kart Dużej Rodziny i pozostałych Klientów, którzy zrezygnują z dotychczasowego ogrzewania paliwem
stałym i zastąpią gazowym.
2. Prezydent Miasta poinformowała, iż po wdrożeniu przez Gminę działań proekologicznych analiza poziomu
zanieczyszczenia powietrza w naszym mieście wykazała, że  dane pomiarowe z 2018 r. są zdecydowanie lepsze niż
te sprzed trzech lat. Może to wynikać z większej świadomości społecznej i  dbałości naszych zakładów, które
założyły filtry kominowe, jednak nadal 50% pyłów uwalnianych pyłów pochodzi z palenisk domowych w których
paliwem jest węgiel gorszej jakości.
3. Pani Prezydent przypomniała, że Gmina podjęła działania wspomagające wszystkich, którzy przechodzą na
ogrzewanie ekologiczne, dofinansowując do 50%  koszt zakupu pieca. Straż Miejska podejmuje czynności kontrolne,
sprawdzając domowe paleniska. Są nakładane mandaty, a także wnioski o ukaranie kierowane do sądu.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA
KŁODNICA

Mieszkańcy osiedla zadali pytania na które Prezydent Miasta udzieliła następujących odpowiedzi:

1. Mieszkanka osiedla 14 lat temu zmieniła piec węglowy na ekogroszek i dostała dofinansowanie. Czy dostanie je
również, gdy zmieni piec na kocił gazowy? Czy Urząd dopłaca do pomp ciepła i fotowoltaiki.

Kierownik Referatu W Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa poinformowała, iż minęło 10 lat od wymiany
i dostanie dofinansowanie. Dofinansowanie ogrzewania na  pompę ciepła –może wynieść do 10 tysięcy złotych,
natomiast instalacja fotowoltaiki dofinansowuje się w 20% maksymalnie do 10 tysięcy złotych.

2. Czy chodnik przy ul. Kłodnickiej będzie robiony?

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż w przyszłym tygodniu na planowym spotkaniu GDDiA Wojewódzki Zarząd Dróg
w Opolu omówi temat. Docelowo ma być zrobiony chodnik wraz ulicą.

3. Brakuje chodnika przy ul. Jasnej, a chodnik wzdłuż  ul. Szymanowskiego wymaga gruntownej naprawy.



Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak stwierdził, iż obecnie nie zna sprawy. Sprawdzi i zaproponuje
podjęcie odpowiedniej decyzji.

4. Kiedy planuje się zamknięcie ul. Wyspiańskiego na czas remontu mostu? Czy dla samochodów osobowych może
być przejazd przez las w kierunku osiedla Kuźniczka?

Prezydent Miasta poinformowała, iż dokumentacja jest gotowa. Obecnie z uwagi na mnogość inwestycji nie można
zupełnie zablokować miasta. Prace pod mostem są już zrobione. Należy wszystko zsynchronizować, aby piesi,
rowerzyści czy kierowcy samochodów mieli łatwą komunikację.  Puszczenie ruchu przez las wymaga dodatkowych
uzgodnień z nadleśnictwem.

5. Czy dopłata do wymiany ogrzewania na gazowe będzie od teraz cały czas?
Pani Prezydent zagwarantowała, że podjęta uchwała będzie obowiązującą przez najbliższe lata w niezmienionej
formie. Będzie dofinansowanie i do pieca i przyłączenia się do sieci gazowej.  Gmina dba o ekologię, dopłaca do niej,
dlatego środki na ten cel będą zawsze.

6. Ulice  Nektarowa, Miodowa i Akacjowa są proekologiczne, wszystkie ogrzewane gazem. W Kłodnicy buduje się
sporo domków na dawnych polach. Prośba, aby miasto zadbało o budowę dróg dojazdowych. Pismo tej treści ok. 6
miesięcy temu skierowane do Zarządu Dróg pozostało bez odpowiedzi. Kierowali je mieszkańcy ul. Nektarowej.

Prezydent Miasta poinformowała, że zapozna się z tematem i przeanalizuje zgłoszoną prośbę.

7. Prośba mieszkańców, aby w sobotę i niedzielę więcej autobusów jeździło przez Żabieniec.

Pani Prezydent stwierdziła, iż sprawdzi i odpowiedź przekaże Przewodniczącej Zarządu Osiedla Kłodnica.

8. W osiedlu mamy drogi powiatowe, czy na spotkanie jak dzisiaj mógłby pojawić się ktoś z Powiatowego Zarządu
Dróg?

Pani Prezydent wskazała, iż spotkanie z przedstawicielami władz powiatu rada osiedla może zorganizować sama w
każdej dowolnej chwili.

9. Czy chodnik wzdłuż ul. Żabienieckiej będzie zrobiony?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że jak tylko znajdą się pieniądze to nawet w tym roku chodnik ten może zostać
wykonany.

10. Mieszkanka osiedla zwróciła uwagę na brak w godzinach rannych autobusu linii nr 2 z Żabieńca na os. Piastów
co utrudnia dzieciom dojazd do szkoły nr 19. Muszą się przy dworcu przesiadać. Pismo w tej sprawie wpłynęło już 2
lata temu do Miasta i MZK. Natomiast teraz w czasie remontu ul. Przyjaźni pracujący w Blachowni ludzie też maja
kłopot z dojazdem na czas do pracy. Mało autobusów.

Prezydent Miasta zadeklarowała, iż doprowadzi do bezpośredniego kontaktu zainteresowanej z przedstawicielem
MZK . W  tym celu poprosiła wnioskującą o podanie nr kontaktowego.

V.INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - dzielnicowy, przedstawił następujące informacje i komunikaty:
1) przestrzegł mieszkańców przed nasilającymi się włamaniami do mieszkań i apelował do zebranych

o większą czujność;
2) poinformował o skuteczności działań policji dzięki korzystaniu przez mieszkańców z nowej aplikacji „Krajowe

mapy zagrożeń bezpieczeństwa;
3) przypomniał, iż ściągnięta na telefon aplikacja „Moja Komenda” pozwala odszukać dzielnicowych w całym

kraju, bez względu na miejsce przebywania właściciela telefonu



4) zasugerował, że problem braku chodników przy ul. Jasnej można rozwiązać nadając jej status drogi osiedlowej,
wtedy piesi mają bezwzględne pierwszeństwo przed kierującym autem;

Przybyły na spotkanie Komendant Straży Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu poinformował zebranych, iż ostatni rok
podsumowany został pod względem kontroli spalania w piecach. Było ich 499. Stwierdzono 32 przypadki spalania
odpadami, wydano 39 pouczeń. Były  2 przypadki skierowania sprawy do sądu w których zapadły wyroki. Pobrano
próbki z 3. palenisk domowych celem przebadania w akredytowanym laboratorium w Rudzie Śląskiej.  Komendant
przypomniał, iż Straż Miejska reaguje na każde zgłoszone przez mieszkańców zawiadomienie.

Radna Rady Miasta Ewa Odulińska poinformowała, iż zaprasza na swoje dyżury i jest dostępna dla mieszkańców o
godz. 18:00 w I środę miesiąca. Dyżur pełni godzinę przed spotkaniem rady osiedla, która obrady rozpoczyna o godz.
19:00 we wskazanym terminie.

Po przedstawieniu wyżej wymienionej informacji zakończono spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z
mieszkańcami osiedla Kłodnica.

Protokołowała Dorota Tomala


